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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.13.2019 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 4 grudnia 2019 roku. 

 

 

 Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Alicja Pietranis. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Janina Anuszkiewicz, 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – 

Anna Kaczor, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji - Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek,  

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak, 

 Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego – Wioletta Biszewska, 

 Inspektor Wydziału Edukacji – Urszula Zabłocka, 

 Podinspektor Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Łukasz 

Wojnowski, 

 Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate” – Radosław 

Skrodzki, 

 Przewodniczący Społecznej Rady Kultury Gminy Olecko – Janusz Klimaszewski,  

 Członek Społecznej Rady Kultury Gminy – Ewa Obrębowska, 

 Członek Społecznej Rady Kultury Gminy - Monika Chmielewska – Sujata, 

 Członek Społecznej Rady Kultury Gminy – Agnieszka Śnieżyńska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Omówienie  opinii i wniosków zgłoszonych przez poszczególne komisje Rady 

Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu budżetu Gminy 

Olecko na 2020 rok. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji.  
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Innych uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja  jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu  1 – Omówienie  opinii i wniosków zgłoszonych przez poszczególne komisje 

Rady Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu budżetu Gminy 

Olecko na 2020 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Anna 

Kaczor  

przedstawiła opinię Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

o projekcie budżetu Gminy Olecko na 2020 rok – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

przedstawiła opinię Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

o projekcie budżetu Gminy Olecko na 2020 rok – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zasugerował, że w sprawie podwyżek dla ratowników wodnych warto byłoby zwrócić się do 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

powiedziała, że dodatkowe 1.300 zł brutto wynagrodzenia nie jest dużą kwotą, ratownicy 

wodni zwalniają się , więc należy w jakiś sposób zachęcić ich do współpracy. Należy mieć na 

uwadze, że taka płaca będzie tylko w sezonie letnim maj-sierpień.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Anna 

Kaczor  

oznajmiła, iż powinni zastanowić się nad większą płacą dla ratowników wodnych, ponieważ 

w innych miejscowościach dostają większe wynagrodzenie. Powiedziała, że warto byłoby 

przeanalizować jeszcze raz wydatki na imprezy na rzecz np.: placów zabaw. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał jaka była przeznaczona kwota w budżecie Gminy na imprezy. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

odpowiedziała, że Active Festival było finansowane  środkami z projektu, Przystanek Olecko  

w 2019 r. kosztował 275.000,00 zł, natomiast na 2020 r. zostało zaplanowane 370.000,00 zł 

na 2 imprezy: Przystanek Olecko oraz Obchody 460-lecia Olecka.  

W 2015 r. został ustanowiony dokument Strategie Rozwoju Gminy, gdzie jest napisane, że 

szczególnie będzie położony nacisk na kulturę oraz możliwość aktywnego spędzania wolnego 

czasu. Jest to ważny element w działalności Gminy, jest to także zadanie własne – wspieranie 

kultury. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Anna 

Kaczor  

powiedziała, że przy Active Festival pracowało wielu wolontariuszy, to przy dużo mniejszej 

kwocie, takie wydarzenie miało maksymalny rozmach. Warto byłoby zasięgnąć opinii ludzi, 

którzy znają się na kulturze i przekazanie im wszelkich działań.  



 

 

3 

 

 

Członek Społecznej Rady Kultury Gminy – Ewa Obrębowska 

powiedziała, że pieniądze zainwestowane w kulturę nie zwracają się po miesiącu, roku, ale 

procentują ilością pieniędzy zostawionych przez turystów, procentują także w społeczeństwie. 

O Olecku powinno być głośno za sprawą wydarzeń kulturalnych, bo one są w stanie sprawić, 

że ludzie traktują siebie wzajemnie w lepszy sposób, zajmują się dobrymi sprawami. 

Imprezy Active Festival i Przystanek Olecko powinny powstawać w oparciu o zaangażowanie 

ludzi, których mamy w mieście. Active Festival pokazał, że zapotrzebowanie na tego typu 

działania jest ogromne.  

Pracujemy nad tym, aby budżet został powiększony. Zostają złożone wnioski do Ministerstwa 

Kultury i Sztuki, Narodowego Centrum Kultury, Instytutu Teatralnego. Żeby takie wnioski 

zostały złożone na kolejne działania, należy posiadać podstawowy wkład własny. Nie ma 

żadnych przeciwskazań, aby koncepcja na zagospodarowaniem lub stworzenia placu zabaw 

była jednym z projektów, który odbywa się w ramach Przystanku Olecko.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

oznajmiła, że takie wydarzenia generują nam przychód. Zgłaszają się instytucje, firmy, które 

chcą dać swój wkład, aby wziąć udział w Active Festival. Im bardziej będzie rozpoznawalne 

dane wydarzenie, tym więcej zostanie przyciągniętych osób, które zechcą zainwestować.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Anna 

Kaczor  

powiedziała, że nie chce aby fundusze, które są przeznaczone na imprezy nie były w większej 

mierze honorariami artystów. Zapytała jak można dokonać naprawy placu zabaw skoro 

kosztorys już został wyliczony. 

 

Członek Społecznej Rady Kultury Gminy – Ewa Obrębowska 

powiedziała, że odnowienie placu zabaw może być projektem realizowanym przez 

stowarzyszenie, organizację, które będzie polegało na odnowie placu zabaw oraz w ramach 

festiwalu zostaną przeprowadzone działania pokazania, że plac służy nam wszystkim. 

Oznajmiła, iż Olecko było kiedyś kojarzone z kulturą. Poprosiła, aby wrócić do tego oraz 

zainwestować w to razem z poczuciem, że kultura nie jest  dodatkiem, który poza 

działalnością społeczną, gospodarczą, turystyczną tworzy miasto. Kultura wspomaga rozwój 

miasta, integrację mieszkańców oraz rozwija relacje międzyludzkie. 

 

Przewodniczący Społecznej Rady Kultury Gminy Olecko – Janusz Klimaszewski 

oznajmił, że w Olecku od jakiegoś czasu zaczyna się dziać coraz więcej. Jest to prognoza, 

że Olecko wraca jako miasto kultury.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

powiedziała, że nie stać budżetu Gminy na wydatkowanie tak dużych pieniędzy na imprezy. 

Miasto poprzez kulturę będzie się rozwijało, ale należy ustalić priorytety.  

 

Członek Społecznej Rady Kultury Gminy – Ewa Obrębowska 

powiedziała, że udział w wydarzeniach kulturalnych na plac jest darmowy, a wszelkie 

działania w Domu Kultury są nieprzyzwoicie tanie. Takie działania wynikają z tego, że nie 

chcą nikomu w żaden sposób blokować dostępu do kultury. Warto byłoby rozważyć 

rezygnację z darmowych imprez. Obchody 460- lecia Olecka jest łatwiejszą  okolicznością do 

pozyskania środków z zewnątrz.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Anna 

Kaczor  

poinformowała, że warto byłoby wykonać mural dotyczący historii Olecka, symbolizujący 

460-lecie Olecka.  

 

Członek Społecznej Rady Kultury Gminy – Ewa Obrębowska 

oznajmiła, że dobrze byłoby opierać konstrukcję wszelkich imprez na społecznej konsultacji, 

aby móc pozyskać wszelkie środki. 

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate” – Radosław Skrodzki 

powiedział, że rozmawia się głównie o pieniądzach. Nie powinno skupiać się wyłącznie na 

artystach, ponieważ wszelkim działaniom imprezowym, towarzyszą także dodatkowe 

czynności. Pomysł połączenia Przystanku Olecko i obchodów 460-lecia Olecka wydaje mu 

się rozsądnym rozwiązaniem.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

oznajmiła, że im więcej ludzi przyjedzie do Olecka, tym zostawi więcej pieniędzy u naszych 

przedsiębiorców. Chcą stworzyć taką ofertę, aby mieć dobre warunki do rozwoju biznesu  

i przyciągnięcia turystów.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

poinformowała, że kiedyś Przystanek Olecko organizowali ludzie. Później Przystanek Olecko 

zaczął tracić na randze i stał się komercyjny. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał czy, któryś z członków komisji chciałby zabrać głos odnośnie wydarzeń kulturalnych 

zaplanowanych w budżecie. 

 

Pytań do wydarzeń kulturalnych zaplanowanych w budżecie nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał czy są jakieś inne pytanie do budżetu Gminy. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

powiedział, że po szczegółowej analizie, budżet wydaje się niepokojący. Niektóre zadania są 

bardziej hołubione, a niektóre nie zostały w ogóle zaplanowane. Budżet nigdy nie będzie 

zadowalał wszystkich. Dochody bieżące muszą być wyższe od wydatków bieżących, ta 

zasada została zachowana jednak ta nadwyżka dochodów bieżących nad wydatkami 

bieżącymi jest w granicach 400.000,00 zł. We wcześniejszych budżetach nadwyżka wynosiła 

5-6 mln zł i była przeznaczana na inwestycje.  
 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

powiedziała, że turystyka jest niedoceniona ilościowo i jakościowo w budżecie. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

oznajmił, że zawsze na inwestycje były zaciągane kredyty. Jedynie niepokojący jest brak 

nadwyżki w budżecie. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

poinformowała, że wszystkie wskaźniki odnośnie zadłużeń, które zostały wyliczone, nie 

wskazują zagrożenia. W ubiegłym roku różnica, między wydatkami, a dochodami bieżącymi 

była kredytowana na 8.762.000,00 zł. Zadłużenie na początek roku 2019 wynosiło 
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35.262.000,00 zł w związku z tym budżetem chcą zadłużenie zmniejszyć do ok. 

33.026.000,00 zł. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

powiedział, że na koniec roku 2018 zadłużenie Gminy wynosiło 29.500.000,00 zł oraz była 

wypracowana nadwyżka ok. 3.830.000,00 zł. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, że nadwyżka była skredytowana na 8.762.000,00 zł oraz papiery wartościowe na 

7.850.000,00 zł. 

Powiedziała, że zostały zachowane warunki bezpieczeństwa przy budżecie Gminy.  

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał jaka jest różnica wynagrodzeń nauczycieli między rokiem 2019 a 2020.  

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że około 4 mln. Zmniejszyły się także wpływy do budżetu z tytułu ulgi dla 

młodych do 26 roku życia oraz z tytułu obniżenie stawki podatku PIT z 18% do 17%.   
 

Na tym punkt zakończono. 
 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

przedstawiła prezentację dotyczącą koncepcji utworzenia uzdrowiska w Olecku – treść  

w załączeniu do protokołu.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 
 

Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki, przy 5 głosach za, 1 głosie wstrzymującym, 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

Zobowiązuje się burmistrza, aby  po uchwaleniu budżetu przeanalizował wydatki na 

kulturę, tak aby zrealizować wnioski, które opracowały komisje w swoich opiniach. 
 
 

Na tym punkt i posiedzenie zakończono. 
 

 

 

 

Protokołowała 

Alicja Pietranis 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 
 

  

 


